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1. 7. 2022 – 4. 9. 2022
Poznej zajímavá místa naší obce
23. 7. 2022
Putování za krásami našich obcí aneb hry 
bez hranic 
27. 8. 2022
Posvícenský jarmark v Býšti a Promenádní 
koncert dechové hudby
28. 8. 2022
Zahajovací koncert 14. ročníku Mezinárod-
ního hudebního festivalu Eduarda Náprav-
níka
2. 9. 2022
Letní kino Býšť 
17. 9. 2022
Pohádkový les 
23. – 24. 9. 2022
Volby do zastupitelstev obcí
6. 10. - 10. 10. 2022
Mobilní svoz objemného odpadu
8. 10. 2022
Mobilní svoz nebezpečného odpadu

AKTUÁLNĚ

V sobotu 28. 5. 2022 se na fotbalovém hřišti uskutečnilo zábavné odpoledne věnované 
dětem. Program plný soutěží, her a zábavy pro děti připravili dobrovolníci, SDH Býšť  
a Myslivecké sdružení Býšť. 
Ráda bych všem, kteří se na přípravě a samotné realizaci této události podíleli,  
poděkovala. Není nic dražšího na světě než úsměv na rtech našich dětí. Děkujeme.

Hana Žítková / Fotoreport na straně 10 

zÁbAvNé odpoLedNe
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SLovo STAROSTKy

projeKTy OBCE

Vážení spoluobčané, 
prvních šest měsíců letošního roku je 
pomalu za námi a myslím si, že se nám  
podařilo udělat zase kousek dobré práce. 
Dovoluji si některé z nich připomenout.
bývalá knihovna v Hoděšovicích je po 
celkové rekonstrukci připravena k užívání. 
Nově je zde vybudováno sociální zaří-
zení i přívod pitné vody, zázemí s malou  
kuchyňkou a společenská místnost. Před 
budovou je nově zřízeno parkovací místo 
a chodník. O rekonstrukci plotu se po-
starali zaměstnanci technické čety obce. 
Doufám, že obyvatelé Hoděšovic již plá-
nují její využití ke společenskému setká-
vání např. v zimních měsících. Těším se na 
vaše nápady a tipy. 
pomník padlých v Hoděšovicích se pyšní 
novým oplocením. 
Do provozu bylo uvedeno sportovní hři-
ště v Hrachovišti. Mimo povrchu a sítí se 
dokoupily fotbalové branky a do konce 
letošního roku bychom rádi nahradili  
staré oplocení za nové. 
V mateřské školce byl nevyhovující 
chodník nahrazen pokládkou nové dlažby 
se zázemím pro stojan na kola. 
Sportovci navštěvující tělocvičnu zŠ si 
jistě pochvalují nová svítidla. 

Letos jsme se dočkali dlouho plánované 
nové výmalby podchodu a pevně dou-
fám, že děti budou podchod i s rodiči  
využívat a společně se těšit z obrázků, 
které malovaly. Okem ostřížím ho budou 
chránit před případnými vandaly a znečiš-
ťováním. 
V budově dpS Hrachoviště máme další 
zrekonstruovaný byt a pokračujeme dále. 
v bělečku ve spolupráci s místními obča-
ny zvelebujeme prostranství u obecního 
rybníka, které bude sloužit pro společen-
ská setkání a různé aktivity v přírodě.
Z akcí, které nás v nejbližší době čekají… 
pokud již neprobíhají, se po dlouhých  
letech úsilí a jednání se Správou a údrž-
bou silnic dočkají občané Hrachoviště  
i okolí „Modernizace silnice III/298 23 
Hrachoviště – průtah“, při které bude 
probíhat výstavba nové dešťové kanali-
zace, dostavba chodníku a autobusového 
zálivu. 
V obci bělečko nás čeká akce – prodloužení 
vodovodu k č. p. 29.
Ještě mi dovolte do nadcházejících měsíců 
Vám všem popřát krásnou dovolenou se 
svými blízkými v naší krásné vlasti nebo  
v zahraničí, dětem pak krásné prázdninové 
dny, plné pohody a bez úrazů.

Sportovní hřiště Hrachoviště

Zrekonstruovaný byt v DPS Hrachoviště
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projeKTy OBCE

Bankovkám, které byly vydané v letech 1995–1999 
v nominální hodnotě 100 Kč, 200 Kč, 500 Kč, 
1000 Kč a 2000 Kč, končí platnost dne 30. 6. 2022. 
Výjimkou je bankovka v hodnotě 5000 Kč. U této 
bankovky zůstávají v platnosti vzory z let 1999 
a 2009.
Pojďme si prostřednictvím fotodokumentace 
názorně ukázat, s kterými bankovkami od čer-
vence už v obchodě nezaplatíme.
Neplatné bankovky bude možné vyměnit do 30. 
června 2024 na pokladnách všech úvěrových 
institucí, které provádějí pokladní operace, a na 
všech pobočkách ČNB.

Hana Žítková, zdroj: ČNB

S KTERÝMI BANKOVKAMI 
POČáTKEM LETNíCH  
PRáZDNIN Už NEZAPLATíTE?

zprÁvy Z OBECNíHO úřADU

Zrekonstruovaný chodník v mateřské škole

Komunitní centrum Hoděšovice

Komunitní centrum Hoděšovice

Nové oplocení u pomníku padlých Hoděšovice

Stahovaný vzor Stahovaný vzor Stahovaný vzor

Stahovaný vzor

Nadále platný vzor Nadále platný vzor

Nadále platný vzorNadále platný vzorNadále platný vzor

Nadále platný vzor

Stahovaný vzor Nadále platný vzor



4  I  www.byst.cz

zprÁvy Z OBECNíHO úřADU

VOLBy DO ZASTUPITELSTEV OBCí
Volby do Zastupitelstva obce Býšť se konají ve dnech 23. a 24.  září 
2022. Volit se bude patnáctičlenné zastupitelstvo. Volební okrsky 
zůstávají stejné – 1 Býšť, 2 Bělečko, 3 Hoděšovice, 4 Hrachoviště. 
Další informace k volbám budou průběžně uveřejňovány  
na úřední desce.

Marcela Knejpová

Z JEDNáNí RADy A ZASTUPITELSTVA OBCE

ROZPOČTOVé OPATřENí OBCE II/2022

Usnesení z mimořádného zasedání zastupitelstva obce 
konaného dne 28. 3. 2022 v býšti:
Zastupitelstvo obce:

Usnesení č. 09/03/2022
schvaluje program zasedání zastupitelstva obce rozšířený v dis-
kusi o rozpočtové opatření č. II/2022 (II. změna rozpočtu 2022)
Usnesení č. 10/03/2022
schvaluje smlouvu o společném zadávání veřejné zakázky s ná-
zvem „Modernizace silnice III/29823 Hrachoviště – průtah“.
Usnesení č. 11/03/2022
schvaluje rozpočtové opatření č. II/2022 (II. změna rozpočtu 
2022).

Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce konaného dne 
25. 4. 2022 v bělečko:
Zastupitelstvo obce:

Usnesení č. 01/04/2022
schvaluje program zasedání zastupitelstva obce rozšířený  
v bodě diskuse o projednání zhodnocení finančních prostředků 
obce Býšť vkladem u České spořitelny, a. s.
Usnesení č. 02/04/2022
bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce
Usnesení č. 03/04/2022
bere na vědomí zprávu kontrolního a finančního výboru
Usnesení č. 04/04/2022
schvaluje urbanistickou územní studii rozvojového území Z7-
-By-BV – Býšť – Svoboda, Přední obecnice za podmínky dodržení 
doložení možností odtokových poměrů lokality ze Svobody  
a od Hronků čp. 92 v Býšti
Usnesení č. 05/04/2022
neschvaluje finanční příspěvek pro Linku bezpečí, z. s. Praha  
ve výši 7500 Kč.
Usnesení č. 06/04/2022
schvaluje zhodnocení finančních prostředků obce Býšť vkladem 
na vkladový účet České spořitelny, a. s. dle předloženého návrhu, 
a to ve výši 30 miliónů Kč na dobu určitou 1 měsíc s obnovou 
nejdéle do 31. 10. 2022.

Miloslava Vízková

příjmy výdaje 

PD chodníky 370 000,00 Kč

Humanitární pomoc 30 000,00 Kč

celkem 0,00 Kč 400 000,00 Kč

financování – 8115 400 000,00 Kč

součet 400 000,00 Kč 400 000,00 Kč

Schváleno zastupitelstvem obce usnesením č. 11/03/2022 ze dne 28. 3. 2022
Marcela Knejpová

odpAdové HOSPODářSTVí
POřáDEK KOLEM 
KONTEJNERů

Mnozí z vás možná stejně jako já vnímají 
negativně neustále se opakující nepořá-
dek v místech určených pro sběr tříděné-
ho a směsného komunálního odpadu. 
Kontejnery jsou věčně obložené taškami 
s nevytříděným odpadem, pytli se staveb-

ní sutí, nalezneme zde i odpady objemné 
jako matrace, dětské autosedačky, pneu-
matiky, pytle s posekanou trávou a listím, 
větve, ale i různé filtry a hadice z automo-
bilů apod. V některých místech se začínají 
tvořit i černé skládky s drny, zeminou, ale  
i se směsí stavebního materiálu.
Kontejnery na směsný komunální odpad 
jsou naplněné věcmi, které do kontejnerů 
nepatří – oblečení, kufry, batohy, porcelán, 
hydraulické hadice, olejové filtry, skládací 
kempingový nábytek, zbytky stavebního 
materiálu, plastové lahve apod.
Kontejnery na papír jsou obložené  
kartonovými krabicemi, protože kontejner  
je naplněn nesešlapanými krabicemi.
Kladu si otázku, proč tento odpad, když už 
jej mají lidé naložený v autě či na vozíku, 
neodvezou na sběrný dvůr, kam většina z 
toho patří? Proč nevyužijí kontejner na 
textil, který je umístěn u obecního úřa-
du. Proč trávu, listí a větve neodvezou 

na kompostárnu, která se nachází vedle 
čistírny odpadních vod v Býšti nebo proč 
nevyužijí kontejner na bioodpad, který je 
v Bělečku u kovárny, v Hoděšovicích u kra-
vína a v Hrachovišti u bývalého vepřína. 

Tím, že budeme plnit kontejnery na směs-
ný komunální odpad věcmi, které tam 
nepatří, jsme sami proti sobě. Nejen že 
zatěžujeme životní prostředí, ale podpo-
rujeme tak rostoucí náklady na likvidaci 
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odpAdové HOSPODářSTVí

KOLIK JSME VyTříDILI 
SEPAROVANéHO ODPADU 
V LOňSKéM ROCE
V loňském roce občané naší obce vytřídili 
celkem 174,481 tun separovaného odpa-
du (papír, plast, kov, sklo), od společnosti 
EKOKOM obec tak získala odměnu ve 
výši 303 911,50 Kč.
Děkujeme za to, že třídíte.

Hana Žítková

Ukliďme Býšť 

ZPĚTNÝ ODBĚR ELEKTRA  
V ROCE 2021
V rámci zpětného odběru roce 2021 občané 
naší obce odevzdali celkem 10 710 kg 
elektrozařízení.
Děkujeme všem, kteří likvidují nefunkční 
či nepotřebné elektrospotřebiče ekolo-
gicky a využívají zpětného odběru elektra.

Kam s vyřazeným elektrem v naší obci?
drobné elektrospotřebiče a baterie  
můžete odevzdávat do červených kon-
tejnerů od společnosti Asekol. 

Naleznete je v každé místní části naší obce:
•	 Býšť – u obecního úřadu
•	 Hrachoviště – naproti obecní hospodě 

Bumbálka
•	 Bělečko – u kovárny
•	 Hoděšovice – na návsi.

Spotřebiče velkých rozměrů: trouby,  
sekačky, myčky, chladničky, mrazničky, 
televizory, mikrovlnné trouby apod. lze 
odevzdat na sběrném dvoře – provozní 
doba:
•	 každé pracovní pondělí 15:00 – 17:00 

hod., 
•	 lichá sobota (týden, kdy se svážejí  

popelnice) 8:00 – 11:00 hod.
Hana Žítková

odpadů, které se promítnou v místním 
poplatku za komunální odpad.
Roční limit pro získání třídící slevy je zá-
konem stanoven. V naší obci činí letos 
objem 299,630 tun směsného komunál-
ního odpadu (odpad, který odkládáme 
do popelnic a černých kontejnerů). Pro 
představu uvádím, že ke dni 31. 5. 2022 
bylo uloženo na skládku celkem 139,690 
tun směsného komunálního odpadu.  

Budeme-li tímto tempem pokračovat  
v objemu nedostatečně vytříděného od-
padu, který vhazujeme do popelnic a čer-
ných kontejnerů, tak zcela jistě tento limit 
překročíme.

Pojďme to společně zkusit a opravdu  
začněme správně třídit! Má to smysl.

Hana Žítková

Ing. Roman Tvrzník
předseda představenstva ELEKTROWIN a.s.

OBEC BÝŠŤ
2021 5 301

62,37

3 107,79

31 992,26

24

117

31 993

3 051,83

126

107,53

19 118

130,51

8 701

22.03.2022

CERTIFIKÁT 
ENVIRONMENTÁLNÍHO VYÚČTOVÁNÍ 

 

 

   Obec Býšť 

ZA ROK 2021 BYLO ZPRACOVÁNO 5 409 kg ELEKTROZAŘÍZENÍ A TÍM USPOŘENO: 

26,71 MWh 
elektrické energie 

280,66 m3 

vody** 
2 430,57 l 
ropy* 

297,72 kg 
SO2 ekv. = snížení  
okyselování prostředí 

3,74 t 
primárních surovin 

 

16,58 t 
CO2 ekv. = snížení produkce  
skleníkových plynů 
 

* Úspora takového množství ropy se rovná  
spotřebě stejného množství potřebného k ujetí 
35 730 km v běžném osobním automobilu. 

** Úspora takového množství vody se rovná  
stejnému množství, které je spotřebováno  
při 3 768 sprchováních. 

Mgr. Jan Vrba 
předseda představenstva 

ASEKOL a.s. 

fOTOREPORT
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SpoLečeNSKÁ KRONIKA
VíTáNí OBČáNKů 
Dne 24. 5. 2022 v 16 hodin jsme na obecním úřadě slavnostně 
přivítali v naší obci nově narozené děti. 
Po úvodním proslovu předsedy SPOZ pana Zdeňka Seidla a pro-
slovu starostky paní Romany Petříkové, zazpívaly děti z mateřské 
školy, které si pro malé budoucí kamarády připravily pod vede-
ním paní Jeny Seidlové malé hudební vystoupení. 

MATeřSKÁ ŠKOLA

Věříme, že se společné setkání všem zúčastněným líbilo a novým 
občánkům a jejich rodičům přejeme hodně zdraví a spoustu 
spokojených kroků v „prvních botičkách“. 

Kateřina Matějková

ŠKOLNí ROK 2021/2022  
V MŠ BÝŠŤ

Do Mateřské školy Býšť bylo v září zapsá-
no 43 dětí. 23 dětí tedy navštěvuje Sluníč-
kovou třídu a 20 dětí třídu Hvězdičkovou. 
V přijímacím řízení v květnu 2021 bylo 
podáno 18 přihlášek, všechny přihlášené 
děti byly přijaty. Na začátku školního roku 
se odhlásily 3 děti, a proto jsme v listopa-
du vyhlásili mimořádné přijímací řízení, 
do kterého se přihlásilo 5 dětí, z toho 4 
byly přijaty a mohly od 15. listopadu do 
MŠ nastoupit.

Výchovná práce v MŠ probíhala celý rok 
podle školního vzdělávacího programu 
Je nám dobře na zemi, ze kterého vychá-
zela jednotlivá témata a veškeré činnosti.  
Bohužel i v letošním školním roce nás  
zasáhla pandemie covidové nákazy, a tak 

jsme se museli vzdát kroužků angličtiny, 
zumby, částečně i předškoláčka a někte-
rých divadelních představení. Do plavec-
kého kurzu ve Vysokém Mýtě se přihlásilo 
16 dětí. 
Advent a přípravy na Vánoce u nás začí-
nají už koncem listopadu. Také letošní 
Vánoční besídku jsme si udělali bez pří-
tomnosti rodičů – Sluníčka pro Hvězdičky 
a naopak. Strojení stromečku a výrobu 
ozdob, drobných dárků a přáníček jsme si 
však ujít nenechali. Vánoční besídku jsme 
uspořádali v mateřské škole pro své spo-
lužáky a rodičům ji natočili. 
V lednu jsme pořádali Zimní školní olym-
piádu, trvala 2 dny, měli jsme hod koulí, 
slalom na lyžích, jízdu v tandemu…  
Vyhrál každý, kdo se zúčastnil.
Nezapomněli jsme ani na svátek svatého 
Valentýna – vždyť mít někoho rád může 
přece každý bez rozdílu věku, a tak jsme 
zdobili papírová srdíčka a přáníčka, aby-
chom je mohli darovat těm, které máme 
rádi.
Školní karneval proběhl v příjemné 
atmosféře a my jsme si po delší době  
nenechali ujít ani Slet čarodějnic, Pomláz-
kový den, společné odpoledne pro rodiče  
a děti – Putování za písničkou a Rozloučení  
s předškoláky. 

INfORMACE O PRůBĚHU 
PřIJíMACíHO říZENí  
NA ŠKOLNí ROK 2022/2023
Na školní rok 2022/2023 bylo podáno  
18 přihlášek, 5 dětí nebylo přijato 12 dětí 
odchází do ZŠ. Bylo postupováno podle 
zveřejněných kritérií a při shodném po-
čtu bodů bylo přihlédnuto též k věku  
a datu narození dítěte. Kapacita školy byla 
naplněna
Do MŠ bylo přijato 13 dětí. 
Seznam přijatých a nepřijatých dětí pod 
registračními čísly byl zveřejněn na webu 
mateřské školy.

Helena Holubová

I v letošním školním roce jsme vyrazili na 
výlet. Tentokrát do Minizoo a zámeckého 
parku v Častolovicích. Počasí nebylo moc 
horké a my si užívali poklidné dopoledne 
v parku. 
Na závěr bych chtěla poděkovat všem  
rodičům za celoroční pomoc a spolupráci  
i za trpělivost a pochopení v době uza-
vření mateřské školy z důvodu karantény.  
A hlavně popřát všem hodně odpočinku, 
sluníčka a pohodové prázdniny.

Helena Holubová
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zÁKLAdNÍ ŠKOLA
VyNIKAJíCí úSPĚCHy 
LADISLAVA (LáDI) HORáKA
Láďa navazuje i letos na loňský úspěch  
v soutěži Objektiv 2020 Ostrava, kde  
zvítězil v kategorii krátkého filmu.

V soutěži Hledáme mladého grafika po-
soudila odborná porota Gymnázia a SOŠ 
Přelouč 746 prací, jež zaslali žáci 48  
základních škol. Mladí grafici z celé České 
republiky zachytili „své bubliny“ a my 
víme, kdo nejlépe uspěl  v kategorii PC 
zpracování. Ano, zvítězil Ladislav Horák, 
žák 8. třídy naší školy. Hurá!

Další velký úspěch zaznamenal Láďa  
3. místem v kategorii videoklip a youTube 
video prezentace za snímek Oblaka – na-
učné video v soutěži Pardubický kraťas.
1. ročník filmové soutěže studentů zá-
kladních a středních škol pořádaný SŠ 
informatiky a ekonomie DELTA Pardubice 
měl studenty motivovat k mediální tvůrčí 
činnosti.
Soutěžící měli jen dva měsíce, aby dodali 
dílo podle kritérií. Porota sestavená z od-
borníků působících v oblasti filmové, me-
diální a publicistické tvorby a pedagogů 
vyučujících předmět filmová a mediální 
výchova hodnotila 71 filmů žáků 23 škol. 
Velmi se mi líbila slova Michala Špitálského, 
absolventa školy Delta a studenta filmové 
a televizní produkce v Newcastlu, že filmař 
je ten, kdo má film rád a dělá ho od srdce.
Myslím, že tato slova platí i pro tvorbu 
Ládi, který si odnesl nejen cenu za vy-
nikající umístění, ale i zážitky v podobě 
slavnostního vyhlašování v Přelouči nebo 
prohlídku školy Delta s filmovým studiem. 
Blahopřejeme Láďovi k tak skvělým vý-

sledkům a přejeme spoustu nových tvůr-
čích nápadů. Jana Kopčilová

SPORTOVNí úSPĚCHy NAŠICH žáKů NA XXII. OLyMPIáDĚ 
žáKů ŠKOL HOLICKéHO REGIONU V HOLICíCH
Po dvouleté nucené kovidové pauze se 
opět v Holicích ve dnech 30. 5. až 3. 6. 
2022 konala XXII. Olympiáda žáků škol 
holického regionu. Celý týden byl plný 
očekávání, radosti a velkolepých sportov-
ních výkonů. Nechyběl ani duch fair play, 
vzájemná podpora a sounáležitost při  
neúspěchu.
žáci naší školy se sportovní akce zúčastnili 
v těchto disciplínách a s těmito umístěními: 
•	 běh 60 m: 2. místo David Bydžovský 
•	 běh 1000 m: 2. místo Tomáš Vyčítal 

•	 štafeta 4 x 200 m: 3. místo David Byd-
žovský, Tomáš Roupec, Samuel Smolík, 
Jiří Vacek 

•	 vrh koulí: 3. místo Kateřina Kamenická 
•	 fotbal: 2. místo Tomáš Motal, David 

Sattler, Tomáš Roupec, Pavel Brandejs, 
Patrik Šibalík, Nicolas Vápeník, David 
Bydžovský, Ondřej Jirásek, Lukáš Kará-
sek, Ivan Myshynchuk 

Gratulujeme! A těšíme se na příští rok!
Mgr. Gabriela Šedivá

žáCI PíŠí MOJí ZEMI
žáci naší školy se v letošním roce zapojili 
do korespondenční soutěže žáci píší mojí 
zemi, kterou vyhlásila redakce časopisu 
Moje země. Každé dva měsíce zadávají 
témata, na která žáci píší slohové práce 
a nejlepší z nich se objeví v následujícím 
čísle časopisu. Třetí zadání znělo: Přírodní 
krásy, ze kterých se mi tají dech.
Mezi otištěnými žákovskými příspěvky 
jsme v posledním vydání časopisu na-
lezli i příspěvek Lucie Kroupové, žákyně 
7. třídy naší základní školy, který doplnila 
vlastní fotografií z okolí Býště.
Blahopřejeme Lucii a přejeme i dalším při-
spěvatelům spoustu tvůrčích nápadů.

Jana Kopčilová
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zÁKLAdNÍ ŠKOLA
PROJEKT MLADí PRO KLIMA 
V 6. B
Projekt jsme zahájili v září. žáci si nastavili 
pravidla spolupráce a komunikace ve tří-
dě. Popsali své silné stránky. Poznali okolí 
školy všemi smysly. Např. na školní za-
hradě vnímali různé zvuky okolí, míchali 
voňavý koktejl z přírodnin, zkoumali okolí 
hmatem, dívali se na svět pomocí zrcátek, 
zaznamenali detaily školní zahrady našimi 
mobilními telefony. Přemýšleli, co je to kli-
matická změna, jak vzniká, jaké má dopa-
dy na přírodu a lidi. Zjistili, jaké důsledky 
může klimatická změna mít na ČR. Strávili 
prima tři dny v Horním Maršově. Poznali 
příklady adaptačních a mitigačních opat-
ření. Vytvořili klima mapu Býště a místní 

akční plán. 4. dubna uspořádali setkání  
s paní starostkou, paní ředitelkou, rodiči  
a prarodiči, aby jim představili projekt 
Mladí pro klima. Někteří žáci jeli představit 
náš projekt ostatním školám do Hradce 
Králové. 

žáci se rozhodovali, která opatření jsou 
schopni realizovat. Vytvořili si dva Dny 
bez aut (žáci se museli dostat do školy  
a domů na vlastní pohon nebo veřejnou 
dopravou), Mňamka týden ve školní jídel-
ně (během tří týdnů žáci a pedagogové 
školy hodnotili jídla, po besedě s vedoucí 
jídelny vymysleli svůj týdenní jídelníček), 
učení třídění odpadů dětí ve družině. Ško-
la také realizovala zachycování dešťové 
vody.  Koncem května žáci prezentovali 
náš projekt na online konferenci Škola 
pro udržitelný život pro pedagogy z celé 
České republiky. 
Ve čtvrtek 16. června od 15 hodin žáci  
pořádají závěrečnou zahradní slavnost. 
Jste srdečně zváni.

Eva Kučerová

DEN ZEMĚ 22. 4. 2022 
Den Země se slaví v České republice už 
od roku 1990. I naše škola se připojila pro-
jektovým dnem. žáci všech tříd měli na 
dnešní den připravený program.  
První stupeň vyrazil po jednotlivých  
třídách do lesa v okolí Býště. žáci pozná-
vali les všemi smysly, plnili zadané úkoly  
a hráli hry zaměřené na přírodu. 
žáci druhého stupně se zaměřili na životní 
prostředí, dělali různé pokusy, měření  
a výpočty. Také hráli hry zaměřené na 
ekologii a životní prostředí. 
 Třídy 6. A a 6. B se zaměřily na téma Veřejná 
zeleň. žáci si objasnili důležitost zeleně  
a její funkce. Jednoduchými pokusy zjis-
tili, jak dřeviny zachycují vzdušný prach. 
Z naměřené výšky stromu a jeho obvodu 
vypočítali množství oxidu uhličitého,  
které strom během svého života zachytil.  
Voda kolem nás – to bylo téma 7. třídy. 
Děti se dozvěděly o malém a velkém 
vodním cyklu, zkoumaly vsakování vody 
různými vrstvami, změřily pH v některých 
kapalinách a ještě si zahrály eko hru.  
Tématem pro práci žáků 8. třídy bylo 

ovzduší. Zamýšleli se nad tím, co ovlivňuje 
ovzduší v naší obci. U velmi frekvento-
vané silnice č. 35 jsme počítali motorová 
vozidla a žáci byli překvapeni, jak velké 
množství dopravních prostředků obcí 
projíždí. Dopravní vytížení na silnici 35  
zachytili do grafu v programu Exel.  
V 9. třídě jsme se zabývali poselstvím  
Velikonočních ostrovů. žáci se dozvěděli 

o historii ostrova, o příběhu zániku civilizace. 
Informace jsme přenesli do současnosti  
a uvědomili si, jaké globální poblémy 
ohrožují naši Zemi. 
Dnešní netradiční den jsme si užili. Velký 
dík patří paní učitelce Evě Kučerové, která 
projektový den naplánovala pro všechny 
třídy. 

Šárka Sattlerová

ŠKOLNí DRUžINA
Stávající školní rok – i přes kovidová opat-
ření – byl ve školní družině pestrý a doufám, 
že i pro děti zajímavý. 
V říjnu jsme měli výchovný koncert 
s Jaroslavem Svěceným a Ondře-
jem Krejčou. Pozvali jsme také děti 
z Rokytna. Další celodružinové akce  
– bruslení, plavání, Velikonoce ve skanzenu 
v Krňovicích – spojené s výtvarnou dílnič-
kou, projekt Cesta do pravěku, podíleli 
jsme se malováním kraslic na zdobení  
velikonočního stromu, v květnu nás na-
vštívili úžasní papoušci – mohli jsme se  
s nimi kontaktovat – to byl největší zážitek, 

ke Dni dětí přijela za námi paní s Geo-
magem – magnetickou stavebnicí, ze které 
jdou stavět úžasné stavby. Stavěli jsme 
dva dny. Také jsme si vyráběli Gekonky  
– univerzální snímatelné samolepky.
Na odděleních probíhalo i mnoho dalších 
dílčích akcí.
Z čeho mám ale obrovskou radost, to je 
realizace lezecké stěny. Děti jsou nadše-
né a pro jejich fyzický vývoj je to skvělá 
aktivita. V příštím školním roce budeme 
pokračovat. 
Sen s lezeckou stěnou se mi splnil, ale já 
už mám další. Ráda bych v příštím školním 
roce měla ve školní družině šachový krou-
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KULTUrNÍ A SPOLEČENSKé AKCE

Pohádkový les
Tímto bychom Vás, a hlavně Vaše děti, 
chtěli pozvat na akci s názvem Pohád-
kový les, která se bude konat 17. září 
tohoto roku.
Vydáme se tradičně do lesa na zábav-
nou stezku plnou soutěží v doprovodu 
pohádkových postaviček. 

Kateřina Matějková

Obecní knihOvna 
Z důvodu čerpání dovolené bude 
knihovna o letních prázdninách 

uzavřena v tyto dny:

v pondělí 4. 7. 2022, 
v pondělí 15. 8. 2022, 
ve středu 17. 8. 2022, 
v pondělí 22. 8. 2022 

a ve středu 24. 8. 2022.

Mimo tyto dny se na vás těšíme vždy  
v pondělí a ve středu v době 

od 8:00 do 18:30 hod.
Vendulka Valečková

POSVíCENSKé OSLAVy 
V BÝŠTI
Poslední prázdninový víkend bude v Býšti 
ve znamení posvícenských oslav.
V sobotu 27. 8. 2022 se můžete těšit  
na posvícenský jarmark, soutěž ve vaření 
guláše, soutěž o posvícenský koláč,  
doprovodný kulturní program pro děti 
i dospělé a nebude chybět tradiční Pro-
menádní koncert dechové hudby. To vše 
proběhne na návsi v Býšti.
V neděli 28. 8. 2022 se uskuteční v kostele 
sv. Jiří od 17.00 hod. zahajovací koncert 
13. ročníku Mezinárodního hudebního 
festivalu e. Nápravníka. 
Na koncertě vystoupí prof. Jiří Hlaváč  
(sopránový saxofon, klarinet); Maestrio  

Piano Trio; Eduard Nápravník Trio a účastníci 
mládežnického festivalového programu. 
Zazní skladby E. Nápravníka, B. Martinů,  
A. Dvořáka, D. Šostakoviče, f. Mendelssohna, 
G. faurého, J. Hlaváče aj.
Těšit se můžete na dvě části z klavírního  
tria Eduarda Nápravníka, výběr ze slav-
ných Dumek od Antonína Dvořáka, 
Bergerettes od Bohuslava Martinů nebo 
Romanci od Jiřího Hlaváče, který složil 
na počest Eduarda Nápravníka speciální 
skladbu!
Bližší informace budou v průběhu srpna 
uveřejněny na plakátovacích plochách 
a webu obce.

Hana Žítková, 

Helena Skákalová

žek. Bohužel se mi zatím nedaří sehnat 
někoho, kdo by dětem předal zkušenosti 
a odborně je vedl. (Může to být i šikovný 
studentík). Jednalo by se maximálně  
o dvě hodiny týdně. Prosím, pomozte mi 
zajistit dětem nahlédnout do tajů krá-
lovské hry. A proč za děti tak oroduji? 
Asi před dvěma měsíci jsem vyhlásila, že 
si dáme na konci školního roku šachový  
turnaj. Od té doby se dějí neskutečné věci 
– bitva o šachovnice – kluci sedí a trénují, 
půjčují si knížky o šachách, prosí rodiče, 
aby jim koupili šachy, a dokonce někteří 
učí hrát rodiče. No řekněte – není to  

VÝSTAVA 
TURISTICKÝCH VIZITEK
Od července bude, po roční odmlce, k na-
hlédnutí v zasedací místnosti Obecního 
úřadu v Býšti výstava turistických vizitek, 
tentokrát se můžeme těšit na „trošku“ ná-
mořnické téma. Přijďte se podívat, chvíli 
posedět a složit si parník či lodičku...

Marcela Knejpová

PáLENí ČARODĚJNIC – fOTOREPORT

ZáPIS BUDOUCíCH 
PRVňáČKů
Škola zapsala 23 budoucích prvňáčků, 
které jsme oficiálně přivítali do školy na 
zahradní slavnosti 13. 6. 2022, kde jim byl 
předán klíč ke vzdělání. 

Dana Slivková

dostačující důvod zajistit jim ještě víc?
Přeji všem hezké a klidné léto a těším 
se, co přinese další školní rok v družině.  
Plány už máme! A sny se nám – doufám  
– také vyplní.                        Alena Frančíková
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UŠáČKOVA VELIKONOČNí PáTRAČKA ZA POKLADEM
Zajíček Ušáček se v letošním roce rozhodl velikonoční období zpestřit dětem i rodičům, 
a tak si připravil hru pro celou rodinu. Procházka přírodou spojená s pátráním, luštěním, 
objevováním a hledáním pokladu oslovila celkem 137 dětí.
Děkujeme všem, kteří se do hry zapojili. Moc nás potěšily zaslané fotografie z pátrání  
i milá slova, která jste nám psali či osobně sdělovali. 

        Těšíme se na viděnou za rok na pátračce s Ušáčkem!
                                                                                          Hana Žítková

O nevšední a krásný zážitek se postarala  
v pátek 13. 5. 2022 folková skupina  
MARIEN, která k nám zavítala do kultur-
ního domu. Hned na začátek koncertu 
vystoupily děti z DDM Alfa Pardubice se 
svými kytarami, a navodily nám tak pří-
jemnou atmosféru pro celý večer. Na své 
si přišli především příznivci folku a všichni, 
kteří se chtěli bavit. Těšíme se na další 
shledání. Kateřina Matějková

KONCERT fOLKOVé SKUPINy MARIEN

ZáBAVNé ODPOLEDNE
fOTOREPORT
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SpoLeK rodIčů A PřáTEL ŠKOLy

PODCHOD V BÝŠTI SE 
PROMĚNIL V OBRAZáRNU
V září roku 2020 prošel Spolek rodičů  
a přátel školy při ZŠ Býšť svou vnitřní 
obnovou a členové Valné hromady hledali 
způsoby, jak aktivně podpořit komunitu 
školy, rodičů a obyvatel obce při společ-
ných akcích. Na jaře roku 2022 spolek 
úspěšně realizoval historicky první běžecké 
závody, kterých se zúčastnilo bezmála 
200 závodníků, a hned o měsíc později se 
na podnět spolku realizovala umělecká 
výmalba býšťského podchodu. Obě akce 
spolku ochotně podpořilo vedení obce  
i školy. 
Pod taktovkou štětců a palety barev paní 
učitelky Honsové ze ZUŠ Holice, která 
vede výtvarné kroužky na ZŠ Býšť, děti 

ve všech třídách společně se svými učiteli 
připravili návrhy obrazů inspirované zná-
mými díly českých i světových malířů. Tyto 
návrhy jednotlivých tříd pak žáci umělec-
kých kroužků přenesli do reálné velikosti na 
rastr a posléze na zdi samotného podcho-
du. Vznikla tak obrazárna, kterou může 
Býšti závidět samotný Louvre. 
obrazárna nabízí pohled na 10 obrazů:
1. třída  J. Čapek / Pejsek a Kočička
2. třída V. Čtvrtek / Křemílek a Vochomůrka
3. třída A. Born / Mach a Šebestová
4. třída J. Lada / Mikeš
5. třída  J. Šalamoun / Maxipes fík
6. A  J. Miró / Zahrada
6. B  V. Kandinskij / Kompozice č. 8
7. třída  J. Zrzavý / Lodě
8. třída V. Gogh / Noční obloha
9. třída  S. Dalí / Motýlí loď

Slavnostní otevření raritně vymalovaného 
podchodu dětmi z býšťské základní školy 
proběhne 30. června 2022 v 8:30 hod. 
Srdečně zveme všechny příznivce.

Zita Homolková

úČASTNíCI ZáVODů BÝŠŤ 
BĚHá! DOBĚHLI NA PřED-
MĚSTí PAřížE
Spolek rodičů a přátel školy při ZŠ E. 
Nápravníka v Býšti pořádal dne 23. dub-
na 2022 historicky první běžecký závod 
s názvem Býšť běhá! Všichni účastníci 
dohromady naběhali celkem 1.140 kilo-
metrů. Je to vzdálenost např. na před-
městí Paříže, do florencie, dalo by to také 
do ženevy a skoro i do Göteborgu. Vlastně 
jsme za sebou nechali celé Německo, 
Nizozemí, Belgii, Rakousko, Maďarsko, 
Lotyšsko. Zkrátka řečeno, slušný sportovní 
výkon!
Počasí bylo jako na objednávku již od 
samého rána, kdy jsme začali budovat 

zázemí pro registraci účastníků. Krátce 
po deváté hodině byl závod s hromad-
ným startem u vodojemu Čáp nad starým 
koupalištěm v Býšti odstartován. Závodní 
okruh měřil 2, 5 km a na běh nebo chůzi 
byl všem závodníkům vyměřen čas 60 
minut. Někdo tento čas strávil svižnou 
konverzační procházkou, jiní běhali do 
roztrhání těla.
Putovní pohár a věcné ceny získali: první 
místo 2. třída, druhé místo 1. třída a třetí 
místo třída 6. B.
Oceněni byli také čtyři nejrychlejší žáci 
školy, kteří dokázali uběhnout 10 kilome-
trů pod 60 minut. Mezi dospělými závod-
níky jsme zaznamenali tři běžce, kteří dali 
za 60 minut dokonce 12, 5 kilometrů.
Přestože má závod Býšť běhá! své oce-
něné, gratulujeme všem zúčastněným 

třídám k jejich skvělým sportovním 
výkonům. Děkujeme všem spřáteleným 
dvojnožcům, kteří v tom děti nenechali 
a pustili se do běhání nebo svižné chůze 
také!
Velký dík patří také hlavní koordinátorce 
akce Lence Dostálové a všem třídním 
tajemníkům SRPŠ, kteří spolu s více než 
20 dalšími dobrovolníky akci pro veřej-
nost připravili a koordinovali. Akce byla 
financována z fondu SRPŠ a z dotace 
obce Býšť. Za podporu děkujeme také ZŠ  
E. Nápravníka.
Okolí Býště je pro běhání jako stvořené. 
Věříme, že po akci Býšť běhá! nás bude v 
okolních lesích zase o něco víc. Těšíme se 
s vámi na další ročník. V plánu totiž máme 
přeběhnout celou Evropu!

Zita Homolková

1. třída – J. Čapek
Pejsek a Kočička

2. třída – V. Čtvrtek
Křemílek a Vochomůrka

3. třída – A. Born
Mach a Šebestová

4. třída – J. Lada
Mikeš

5. třída – J. Šalamoun 
Maxipes Fík
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SporT

PUTOVáNí ZA KRáSAMI NAŠICH OBCí ANEB HRy BEZ 
HRANIC
Srdečně Vás zveme na již 12. ročník pochodu Putování za krásami našich obcí, který se 
koná 23. července 2022. Tentokrát budeme nejenom putovat, ale také soutěžit. Čeká 
nás odpoledne a večer se zábavným programem. Mimo jiné se můžete těšit na umělce, 
kteří pokoří oheň, bublinkovou zábavu pro děti a nebude chybět ani již tradiční turis-
tická tombola. Marcela Knejpová 

VÝLET SENIORů 
Tentokrát jsme zamířili do Muzea veteránů v obci Radovesnice, poté jsme se v Praze 
nalodili na loď Orca, která nás vezla po Vltavě a byl na ní připraven obědový raut. 
Výlet byl zakončen v Praze na Smíchově, kde se nachází Království železnic. 
Doufám, že se v hojném počtu sejdeme i příště.

Kateřina Matějková

POZNEJ ZAJíMAVá MíSTA 
NAŠí OBCE
V loňském roce jsme tuto hru odstartovali 
a díky velkým ohlasům v ní rádi i letos 
budeme pokračovat.
Letos navštívíte celkem 12 míst, času na 
to budete mít také dost, celé dva měsíce 
letních prázdnin. 
Vaším úkolem bude pomocí nápovědy 
a GPS pozice najít 12 míst, kde je ukryta 
schránka s úkolem, úkol splnit, poskládat 
mapu obce, složit šifru a najít poklad. 
Hrací karta a pravidla hry budou ke stažení 
na stránkách obce koncem června.
Tak hurá do přírody za pokladem.

Hana Žítková

STOLNí TENIS
výsledky celoroční soutěže družstev: 

Pokud by se vyskytlo tříčlenné družstvo, 
které by mělo zájem o účast v příštím roč-
níku, může se přihlásit panu Jiřímu Vanču-
rovi.
Na závěr této soutěže se zároveň s vyhlá-
šením vítězů konal jako každoročně turnaj 
čtyřher.

výsledky:  
1. Šimon, Jedlička
2.  Vančura, Mičánek
3.  Štěpánek, Hercík

Jaroslav Šimon

1. Bumbálka
2. Chvojenec
3. Bělečko
4. fotbalisti

5. Ulice
6. Rokytno
7. Sokol

SpoLeK rodIčů A PřáTEL ŠKOLy

9. třída – S. Dalí – Motýlí loď8. třída – V. Gogh – Noční obloha

6. A  - J. Miró – Zahrada

6. B - V. Kandinskij – Kompozice č. 8

7. třída - J. Zrzavý – Lodě
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ROZHOVOR S VOJTĚCHEM LANžHOTKÝM 
PRO PARDUBICKÝ DENíK
Věrnost až za hrob. Nový kanonýr Deníku se jmenuje Vojtěch 
Lanžhotský. A je z Býště. Narozeninový dort pro Vojtěcha Lan-
žhotského, Pastrňáka z Býště.

Jednou se o něm budou učit žáci ve škole v Býšti jako o legendě 
tamního SK. V jeho obci nemohly hrát děti fotbal, a tak se vydal 
do atletického kláštera. Jakmile ale Vojtěch Lanžhotský dosáhl 
věku, kdy už mohl nastupovat za dospělé, skončil jeho fotbalový 
celibát. Okamžitě se ke své lásce vrátil. V současné době patří  
k tahounům třetího týmu tabulky třetí třídy. A ještě jedna věc by 
měla být zmíněna v kronice klubu. V jednom utkání zaznamenal 
šest branek. Přesně 29. května 2022 při výhře 10:1 v Ostřetíně. 
Téměř všemi částmi těla…
Teprve dvacetiletý, chvílemi záložník, chvílemi obránce je na 
dobré cestě zařadit se mezi klubové legendy. Přesně takové, 
které v současnosti tak uznává. Však už Deník vidí za čtyřicet let 
ty nápisy: Naše osmaosmdesátka bohužel již ukončila kariéru… 
„Mám hrozně rád osmičku samotnou, ovšem ta je v Býšti zadaná. 
Když jsme kupovali sadu nových dresů, tak tam byla možnost 
vyššího čísla. Pastrňák nosí 88, tak jsem si ji vzal taky,“ směje se 
velký fanda hokeje a také Premier League.

v kolika letech jste začal s fotbalem?
V sedmi letech přímo v Býšti. S bráchou, který je o rok starší, jsme 
hráli za elévy. Potom jsem měl delší pauzu. V mezidobí jsem dělal 
atletiku. A pak jsem hrál až za chlapy, protože v tu dobu u nás  
v Býšti nebyla jiná kategorie. Takže někdy od čtrnácti, patnácti jsem 
už nastupoval za dospělé.

znamená to, že jste fotbalově vynechal všechny žákovské  
a dorostenecké kategorie?
Za dorost jsem naskočil v minulé sezoně, protože tato kategorie 
byla v Býšti nově založena. Zatímco dříve procházel u nás fotbal 
personální krizí, tak teď máme všechny věkové skupiny: jako devítku, 
jedenáctku, třináctku, patnáctku i dorost. V době mého dětství tam 
byli jen elévové a chlapi.

zmínil jste atletiku. čí barvy jste hájil na poli královny  
sportu?
(pousměje se) Tak to je trochu pikantní. Závodil jsem za Sokol Hradec 
Králové. Přesněji řečeno běhal jsem překážky. Nicméně jelikož 
Býšť leží těsně v Pardubickém kraji, tak jsem na Olympiádě dětí  
a mládeže reprezentoval Pardubicko. Obě strany si ze mě dělaly 
srandu.

S atletikou už jste definitivně skončil?
Ano. Někdy v patnácti. Kvůli přijímačkám na gympl jsem se musel 
hodně učit. Navíc mě fotbal bavil daleko více. Jakmile se naskytla 
možnost se mu zase věnovat u nás v Býšti, neváhal jsem ani minutu. 
A co klub vašeho srdce?
Barcelona. Přivedl nás k ní s bráchou taťka, který je jejím velkým 
fanouškem. Vyrostli jsme na zápasech El Clásico a soubojích Messiho 
s Ronaldem. Nyní, jak už jsem na vysoké škole, a vliv na to měl  
přestup Součka s Coufalem, sleduji West Ham United ve své  
oblíbené lize.
o víkendu jste deklasovali ostřetín na jeho půdě. Soupeř  
z poloviny tabulky od vás překvapivě vyfasoval desetigólový 
příděl. jaký to byl zápas?
Překvapení to bylo hlavně pro nás, protože se nám v posledních 
zápasech moc nedařilo. V úvodu utkání bylo takové specifické 
počasí, skoro jako v Premier League. Trochu pršelo, takže na fot-
bal ideální (úsměv). Zpočátku měl soupeř převahu, ale my jsme ho 
zmrazili mým gólem v 8. minutě. Pak dal Kuba Jirásek druhou bran-
ku a my jsme převzali iniciativu. Třetí gól jsme jim přidali na cestu 
do šatny, kdy se znovu zadařilo mně. Ve druhé půli už jsme pevně 
drželi opratě ve svých rukou. Využívali jsme jejich děr v obraně  
a přes křídla se dostávali k nim do šestnáctky.
Nepůsobil v tu chvíli protivník už odevzdaně?
Částečně ano. Už tolik neběhali. Nicméně do soubojů chodili pořád, 
stačí se podívat na můj kotník, který je vyzdoben od kolíků. Ale  
klíčové bylo, že jsme na začátku druhého poločasu nepřipustili 
korekci, a naopak sami dvě branky vstřelili.
ostřetín přitom minule vyhrál 6:0 venku a vy padli doma 
0:3 s Torpedem. byli jste tudíž více obezřetnější a měli vyšší 
motivaci uspět?
To určitě ne. V soubojích s Ostřetínem je o motivaci postaráno 
dopředu. Obce sice nejsou zeměpisně u sebe blízko, ale je mezi 
námi letitá rivalita. Několik posledních zápasů bylo dost vypjatých. 
I s červenými kartami. Ale věřili jsme si. Na podzim jsme je doma 
smázli 8:0. Především jsme potřebovali odčinit prohru s Torpedem  
a bodové ztráty s týmy, které máme porážet.
první dvě příčky ve třetí třídě jsou beznadějně obsazené.  
je pro vás důležité udržet třetí místo?
Přesně tak. Jak se u nás založil dorost, tak disponujeme mladým 
mužstvem, které výrazně podporují naše legendy svými zkušenostmi. 
Chtěli bychom to k té medailové příčce dotáhnout.
Doma nás ženou fanoušci. Navíc máme menší hřiště, kde se dá využít 
naší bojovnosti a důrazu. Tím jsme vyrovnali fotbalové přednosti 
soupeře. S Holicemi se jednalo o vůbec první utkání sezony. Prohráli 
jsme 3:4, bod bychom si ale zasloužili. S Pardubičkami to byl hodně 
vypjatý zápas a remíza 1:1 byla vydřená. Na jaře jsme oba zápasy 
celkem hladce prohráli, ovšem v Pardubičkách jsme ještě pět minut 
před koncem drželi remízu 1:1. Pak jsme třikrát inkasovali. Rozdíl 
není až tak velký, ale v současné chvíli to jsou lepší mužstva.
Můžete být naplněni optimismem, že jakžtakž můžete kon-
kurovat suverénům soutěže. Uvažujete pro příští sezonu  
o postupu do okresního přeboru?
Já osobně a myslím si, že také ostatní kluci by byli pro. Když ne hned 
za rok, tak do budoucna určitě.
Třetí místo ve třetí třídě by se zapsalo do kroniky fotbalu 
v býšti zlatým písmem. přece jenom v poslední době spíše 
hrávala tu nejnižší soutěž. Kde se vzala ta proměna?
Jsem za to hrozně rád. Když bych to měl porovnat s těmi začátky  
v chlapech, tak to je něco úplně jiného. Hráli jsme čtyřku. Na zápasy 
jsme jezdili v jedenácti. Byli průměrným týmem. Pak se výkonnost 
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mužstva zvedla. Můžeme poděkovat práci s mládeží. Obrovskou 
zásluhu na tom mají i moji spoluhráči v čele s bratry Jiráskovými. 
Kluci hrají za áčko, trénují mladší kategorie. Do toho nám pomohlo, 
že máme nové hřiště, krásné nové kabiny. V neposlední řadě začali 
chodit lidi na fotbal.

vliv na nárůst mládežnické základny v býšti může mít  
i skutečnost, že se obec rozšiřuje. Staví se domy, do nich se  
stěhují rodiny s dětmi. Co vy na to?
Souhlasím. Býšť leží strategicky blízko Hradce. Daleko to není ani 
do Pardubic. Kolem vesnice jsou všude lesy. Ideální místo pro život.

zpět do ostřetína. v utkání jste zaznamenal šest gólů. povedl 
se vám někdy podobný majstrštyk?
(pousměje se) Kdepak to jsem nikdy nedal. V dorostu jsem si připsal 
v minulém roce hattrick, ale tím bych se moc nechlubil. Všechny 
góly totiž byly z penalt. No a v elévech jsem vstřelil možná dva góly 
v jednom utkání.

přitom do té doby jste za celou sezonu vsítil pouhé tři góly. 
Co ve vás explodovalo?
Sám nevím. Možná netradiční příprava. Spíše nepříprava. Těsně 
před naším zápasem hráli naši na mistrovství světa v hokeji o třetí 
místo. Sledoval jsem ho do poslední chvíle a pak vyběhl na hřiště 
asi deset minut před zápasem. Musel jsem trochu ošulit rozcviče-
ní. Zahřál mě první gól. Poprvé jsem se trefil zpoza vápna. Bylo to 
pro mě něco nového. A když se podaří jedna věc, jde to nějak samo 
(smích).

zaznamenal jste někdy dva góly během dvou minut?
Tak to rovněž ne.

Už jste zmínil svou první trefu. Můžete ji popsat?
Dostal jsem míč, ale špatně jsem si ho zpracoval. Tím padl záměr 
obejít obránce. Navedl jsem si ho na střed, ještě mi balon trochu 
skákal, tak jsem ho z halfvoleje poslal na bránu. Střela asi z pěta-
dvaceti metrů se pěkně sklouzla po mokré zemi a od tyče se odrazila 
na zadní tyč do brány. Gól jako z Premier League (rozchechtá se).

jak padaly další vaše góly a byl ještě nějaký z nich výstavní?
Spíše kuriózní. Druhý gól jsem trefil levačkou na přední tyč. Velký 
podíl na něm měl Kuba Jirásek, který mi dal přihrávku krásně za 
obranu. Vůbec kromě prvního gólu se na mých trefách podíleli 
hlavně spoluhráči. Třetí branku jsem vstřelil také levačkou a také 
po míči za obranu, pouze s tím, že šla na zadní tyč. Čtvrtý padl  
ze stejného místa jako třetí, akorát pravačkou. Při pátém vypálil  

náš šestnáctiletý dorostenec Radek Skutil a brankář jeho střelu  
vyrazil přímo přede mě. Dorážel jsem z pár metrů levou. A ten šestý  
by se mohl vysílat až po dvaadvacáté hodině. Náš centr gólman srazil  
a já ho dostal do sítě přirozením (rozesměje se).
v sestavě býště nefiguruje pouze vojtěch Lanžhotský. Kdo 
je vladimír?
To je právě můj brácha. Hrál pode mnou na beku a musím ho 
pochválit. Nejenže výborně bránil, ale ještě mě podporoval ve hře 
dopředu. Pak se na mě na oko zlobil, že dal pouze jeden gól a já 
hned šest.
je starší bratr vaším vzorem nebo vy naopak fotbalovým 
vzorem pro sourozence?
Neřekl bych ani jedno. Hrozně moc jsme si toho spolu už zahráli. 
Přestože v Býšti nefungovaly mládežnické kategorie, tak my jsme 
chodili na hřiště každý den. Střídali jsme se v bráně, jeden střílel  
na druhého. Hráli jsme proti sobě zápasy i na malé brány.
Na zádech nosíte na fotbalistu nezvyklé číslo 88. proč?
Mám hrozně rád osmičku samotnou, ovšem tu má v Býšti pevně 
pod palcem naše legenda Pavel Štross. Když jsme kupovali sadu 
nových dresů, tak tam byla možnost vyššího čísla. Pastrňák nosí 88, 
tak jsem si ji vzal taky. Pro zajímavost, brácha hraje s číslem 91.
jak hodně draho vás přijde double hattrick v jednom zápase?
Už si ze mě chlapi dělali srandu, že šest gólů v sazebníku ani nemáme. 
A jakmile se dozvěděli o rozhovoru pro noviny, tak mě ubezpečili,  
že to bude hodně drahé. Na rozlučku se sezonou budu muset  
přinést flašku nějakého luxusního pití (usmívá se smířený s osudem).

Zdeněk Zamastil

inzerce
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V červnu si připomínáme tradici, která u 
nás vznikla v roce 1959. Právě v tomto roce 
byl červen označen za měsíc myslivos-
ti a ochrany přírody. Proč právě červen? 
Všem, kteří tráví volný čas procházkami 
či sportem v přírodě, nemohlo uniknout, 
že právě v červnu příroda naplno ukazuje 
svou sílu a krásu. A ochrana této naší krás-
né přírody je především to, o co usilují 
myslivci po celé České republice.
Pro většinu je tato činnost volnočasová 
aktivita a životní poslání. Náplní tohoto 
poslání je zejména péče o zvěř a prostředí, 
ve kterém žije.

Česká republika je opravdu bohatá na 
lesy, ve kterých rádi trávíme volný čas  
a odpočíváme. Měli bychom však mít neu-
stále na paměti, že les není veřejné hřiště, 
ale především domov rozmanitých dru-
hů živočichů, kteří potřebují péči nejen 
myslivců, ale také naši. Využijte proto  
červen, měsíc myslivosti a ochrany přírody, 
k nějaké pěkné procházce naší krásnou 
přírodou, ale zároveň si připomeňme  
v několika bodech, jak se chovat v přírodě. 
Právě v tomto období je totiž, více než 
kdy jindy, důležité přírodu respektovat.

ČERVEN: MĚSíC MySLIVOSTI A OCHRANy PříRODy
SedMero pro pobyT v LeSe

1. V lese se chovejte tiše. Neplašte zvěř 
ani ostatní návštěvníky povykem či 
hlasitým pokřikováním. 

2. Zdržujte se pouze na vyznačených 
cestách. Jednak tak nerušíte zvěř, 
jednak neriskujete, že se ztratíte. 

3. V lese platí, že co si přinesu, to si také 
odnesu. Neodhazujte v lese odpadky. 
Odneste je do nejbližšího koše. 

4. Pokud při toulce krajinou narazíte 
na srnče nebo jiné mládě, které na 
první dojem působí opuštěně, za 
žádnou cenu ho nehlaďte a doslova 
neberte jeho život do svých rukou. 
Místo v tichosti opusťte a věřte,  
že o mládě bude dobře mateřsky 
postaráno. 

5. Vaše pejsky při procházkách nene-
chávejte volně pobíhat po okolí. 
Nezřídka se totiž stává, že váš čtyř-
nohý kamarád narazí například na 
hnízdící slípku bažanta, která již 
nenajde odvahu se na svou snůšku 
vrátit. 

6. Vyvarujte se rozdělávání ohně. Ten 
bývá v posledních letech sucha pří-
činou častých lesních požárů, které 
nám jsou schopny během pár minut 
napáchat obrovské škody. 

7. Vyhněte se místům, kde se zrovna 
kácí stromy, případně dalším mís-
tům, která jsou oplocena či jinak 
ohraničena proti vstupu lidí (oplo-
cené lesní školky apod.)

Za Vaši ohleduplnost, jménem všech  
obyvatel našich polí, lesů a luk, děkuje

Roman Pospíšil
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